
P r o t o k ó ł   Nr XXI/04
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24 czerwca 2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ dwunastu radnych Rady Gminy              -  nieobecni: Zdzisław Botwionionek, Sebastian     
                                                                         Maśliński, Józef Bejnarowicz.
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowska
    Radny Powiatu                                         -   Ryszard Stus
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska
    Z-ca Dyrektora Poczty Polskiej
    w Słupsku                                                  -  Genowefa Kowolek 
    Komenda Miejska Policji 
    w Słupsku                                                 - Nadkomisarz Maciej Pacan
                      
Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje Radnych,
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał.
4. Interpelacje radnych.

      5.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

7. Podjęcie uchwał w sprawach:
a/ programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2004r.,
b/  trybu  postępowania  o  udzielenie  dotacji  z  budżetu  gminy  podmiotom  nie
zaliczonym  do  jednostek  sektora  finansów  publicznych  i  niedziałających  w  celu
osiągnięcia zysku,
c/ zmian w budżecie gminy na 2004r.,
d/ uchwalenia statutu Publicznemu Uzupełniającemu Liceum Ogólnokształcącemu,
e/ uznania drzew za pomniki przyrody,
f/ uchwalenia Gminnego Planu Gospodarki Odpadami,
g/ wyrażenia zgody na współfinansowanie i realizację projektów dla Sołectwa Dębnica
Kaszubska i Niepoględzie-Gałęzów w ramach Pomorskiego Programu Odnowy Wsi.

8. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

1



Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/
Zastępca Przewodniczącej Rady  Krzysztof Olech przedstawiła porządek obrad.
Radna Irena Tkaczyszyn zaproponowała wniesienie zmiany w porządku obrad  w punkcie 7h,
dotyczącym podjęcia uchwały dotyczącej zgody na współfinansowanie projektów, proponuje
ujęcie   projektu  sołectwa  Gogolewo  oraz  podjęcia  uchwały dotyczącej  przyjęcia  strategii
sołectwa Gogolewo.
Sekretarz  Gminy  zaproponowała  na  wniosek  Wójta  wprowadzenie  do  porządku  obrad  w
punkcie 7i podjęcie uchwały w sprawie oczyszczalni ścieków.
Radny P. Paczesny zgłosił uwagę dotyczącą zmian w porządku obrad, uważa, ze Rada Gminy
nie  jest  zapoznana  szczegółami  dotyczącymi  modernizacji  oczyszczalni  ścieków  oraz
porządkowania gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy. Radny proponuje przełożyć
podjęcie tej uchwały.
Wójt zaproponował, by do porządku obrad wprowadzić uchwałę, na dzisiejszą sesję przyszło
grono mieszkańców i należy uszanować ich czas. Temat zostanie bliżej przedstawiony przed
podjęciem uchwały. Nie możemy doprowadzić do katastrofy ekologicznej.  Jest  możliwość
pozyskania środków na tę inwestycję z innych źródeł. W przypadku braku stosownej uchwały
nie będziemy mogli nic zrobić.
Radny P. Paczesny wycofał wniosek.
Przewodnicząca wniosła o ujęcie w porządku obrad punktów 7g i 7 i. Zarządziła gł
osowanie nad każdym wnioskiem.
W wyniku głosowania pkt. 7g został przyjęty jednogłośnie (12 za).
W wyniku głosowania pkt. 7i został przyjęty jednogłośnie (12 za).
Następnie  przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  nad  porządkiem  obrad  po  przyjęciu
wniosków. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie
(12 za).
  
c/ 

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół
został przyjęty  (11 za, 1 wstrzymujący) 

Ad 2.
Na prośbę Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa i  Rozwoju  Gospodarczego Gminy na

obrady Sesji zaproszono Dyrektora Poczty Rejonowej w Słupsku. W imieniu Dyrektora udział
wzięła Z-ca Dyrektora Pani Genowefa Kowolek, której udzielono głosu.
Poprosiła o zadawanie pytań.
Radna  U.  Rączka  zwróciła  się  z  pytaniem dlaczego  zlikwidowano  placówki  pocztowe  w
Motarzynie,  Borzęcinie  a  w  likwidacji  jest  placówka  w  Budowie.  Placówka  w  Dębnicy
Kaszubskiej nie funkcjonuje tak jak powinna, czynne jest tylko jedno okienko, co powoduje w
okresach nasilenia duże kolejki. Doręczyciele pracujący w terenie nie są w stanie obsłużyć
przypadającego na nich rejonu. Świadczenie nie docierają na czas (renty, emerytury). Jak Pani
widzi rozwiązanie tego problemu, jaka jest Strategia Poczty Polskiej?
Obecnie od 12.06.2004r. obowiązuje nas Ustawa Prawo Pocztowe. Poczta żeby istnieć musi
na siebie zarobić. Nie jest to już przedsiębiorstwo przyjazne. Poprzez transformację systemu
nastąpiły ogromne zmiany. Liczą się wpływy. Poczty w Borzęcinie, Motarzynie i Budowie są
deficytowe, od 2 lat mamy mniej klientów. 
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Strategia  zakłada,  że  listonosz  będzie  dojeżdżał  z  powiatu.  Na  poczcie  przebiega  teraz
centralizacja  i  na  naszym terenie  Gdańsk  przejmuje  tą  funkcję.  Obecnie  przeprowadzamy
badania  czasu  pracy  listonoszy.  Poczta  w  Dębnicy  Kaszubskiej  jest  także  deficytowa.
Utrzymanie pracownika wynosi 5,5 tys zł. Na Poczcie w Dębnicy Kaszubskiej zatrudnionych
jest 8 osób. W roku bieżącym planowane jest jeszcze przekształcenie w 14 jednostkach. Będą
to poczty w gminach i mieście. Zgadzam się, że są dni kiedy nie jesteśmy w stanie opanować
sytuacji, ale jest to jeden lub góra trzy dni w miesiącu. Zatrudnienie nowych pracowników jest
okresem długofalowym i  kosztownym.  W przyszłym roku znikną  placówki  w Budowie  i
Kusowie.  Placówka  w  Motarzynie  przynosiła  45  tys  strat,  Budowo  także  jest  placówka
deficytową. Utrzymanie placówki w Budowie zależało będzie od tendencji Poczty Polskiej,
gdyż  jest  to  placówka  a  nie  urząd.  Likwidacja  placówek  nie  oznacza  niższej  jakości
świadczeń. Gwarantujemy usługi  na poziomie europejskim. Jeśli nie ma dochodów z usług to
na pewno będzie likwidacja placówek pocztowych. Listonosze pracują zgodnie z kodeksem
pracy po 8 godzin.
Radna  U.  Rączka  stwierdzi  fakt,  że  mieszkańcy  dokonują  wpłat  w  różnych  innych
placówkach.  
Pani Dyrektor twierdzi, że Poczta nie jest zainteresowana likwidowaniem placówek, ale jest
duża  konkurencja.  Można  walczyć  z  konkurencją,  ale  przy  obecnych  obwarowaniach
prawnych jest to bardzo trudne. Pracownicy winni być w terenie codziennie.  Na złą pracę
listonoszy  można  składać  reklamacje.  Musimy  wykorzystywać  racjonalnie  naszych
pracowników. My możemy zlecić prowadzenie naszych usług agentom, ponosząc całkowitą
odpowiedzialność.  Jeżeli  zgłoszą się agenci Poczta Polska jest  gotowa do współpracy. Na
terenie  gminy  do  dnia  dzisiejszego  zgłosiła  się  jedna  osoba  z  Gogolewo,  która  jest
zainteresowana tą  forma działalności,  z  Borzęcina i  Motarzyna nikt  się  nie  zgłosił,  mimo
wcześniejszych rozmów telefonicznych. 
Radna U. Rączka poinformowała, ze otworzenie takiego punktu nie jest wcale łatwe. Agent
musi sam zabezpieczyć lokal w urządzenia alarmowe a utrzymanie się z tej działalności nie
jest wcale łatwe. Poczta Polska proponuje prowizję w/w 300zł + odsetki ze sprzedaży usług
pocztowych. Na początek Poczta nie oferuje sprzedaży wszystkich usług agentowi. Agent sam
musi zgłosić działalność gospodarczą, sam się ubezpieczać i odprowadzać składki do ZUS.
Sam też musi wyposażyć obiekt w urządzenia alarmowe.
Radna U. Frankowska, nie prawda, że są czynne 2 okienka w Dębnicy Kaszubskiej,  ja jeszcze
nie trafiłam, by były czynne 2 okienka. Czasami jak płacone są świadczenia emerytalne, to tak
w pozostałych dniach tylko jedno, co wydłuża czas oczekiwania.  Sama wolę opłaty uiszczać
w Słupsku niż tu na miejscu. Ponadto uważam, że chociaż raz w tygodniu urząd Pocztowy
winien być otwarty dłużej niż do 16. 
Z-ca Dyrektora poinformowała, ze w placówce zatrudnionych jest 8 osób (5 doręczycieli, 3
obsługi),  zwróci  baczniejszą  uwagę  na  obsługę  klientów,  postara  się  także  by  w  1  dniu
tygodnia placówka pracowała dłużej niż do 16.  Z uwagi na koszty nie wchodzi w rachubę
przedłużenie we wszystkie dni tygodnia.
Radny M.Adamowicz uważa, że Poczta Polska nie ma wielu usług. Opłaty są bardzo drogie,
zła  jakość  obsługi  /kolejki/.  Sytuacja  ekonomiczna  jest  taka  jaka  jest.  Jakość  usług  jest
wątpliwa. Poczta celowo wykorzystuje przesyłki priorytetowe.
Radna E. Kuklińsdka zwróciła się z pytaniem, czy przyjmowanie opłat przez listonosza jest
jego obowiązkiem.
Z-ca Dyrektora poinformowała, że jest to obowiązek a nie łaską listonosza. 
 Radny Z.  Wandachowicz  stwierdza,  że  listonosze  nie  są  przystosowani  do  przewożenia
znacznych sum pieniężnych. Ich całe  uzbrojenie  to  broń gazowa.  Jest  to  duże  ryzyko dla
doręczyciela.  Odnośnie  zatrudnienia  to  uważam,  że  przerost  kadr  jest  w biurach a  nie  w
terenie.  Zwrócił  uwagę  także  na  złą  organizację  pracy  na  Poczcie  w  Dębnicy  oraz
zawnioskował o przedłużenie jej godzin pracy.
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Z-ca  Dyrektora  poinformowała,  ze  doręczyciele  znają  swoje  zakresy  obowiązków  i
odpowiedzialności,  każdy zgłosił  się do pracy dobrowolnie.  Obecnie wszyscy doręczyciele
maja samochody, nie pokonują tras rowerami, motorowerami. Każdy z nas ryzykuje, ryzyko
wpisane jest w wykonywanie tego obowiązku.  Dopóki proces zmian nie zostanie zakończony
ilość pracowników w biurach nie ulegnie zmniejszeniu. Poczta musi się zrestrukturyzować.  
Przesyłki priorytetowe winny dotrzeć do adresata w następnym dniu, ekonomiczne w ciągu 3
dni.  Poczta  ma  dostarczyć  przesyłkę  pod  wskazany  adres,  nie  ponosi  winy  za  źle
zaadresowane przesyłki.
Radny K. Olech czy pracownicy nie pocztowi mogą roznosić przesyłki. Ludność skarży się na
pracowników Poczty. Obsługa jest bardzo niemiła.    
Z-ca  Dyrektora  poinformowała,  że  instytucja  może  roznosić  własną  korespondencje,  za
pomocą swoich pracowników, wynajętych lub zatrudnionych na umowę o prace. Podała także
numer telefonu pod który można składać wszelkie uwagi dotyczące jakości pracy doręczycieli
i pracowników poczty  0-502  017270.  Zwróciła się także z prośba o pomoc w założeniu
agencji na terenach, gdzie były placówki pocztowe oraz w większych miejscowościach gminy.
Podziękowała za zaproszenie na obrady sesji. 
 Następnie  głos  zabrał  Wójt  Gminy,  który poinformował,  ze  poprosił  firmę  Inwest
Consulting z Poznania z Prezesem P. Śliwińskim o przygotowanie sytuacji finansowej gminy.
Te opracowania są niezbędne celem wywiązania się zobowiązań wobec Firmy MITEX. W
dniu dzisiejszym Prezes firmy przedstawi Państwu sytuacje finansową gminy i propozycję
wyjścia z tej sytuacji.
Pan P. Śliwiński przedstawił analizę sytuacji finansowej gminy w następujących wariantach:
-  możliwości  inwestycyjnych  i  wiarygodności  kredytowych  bez  spłaty  zadłużenia  wobec
Firmy MITEX,
/ Firma MITEX przygotowała własny projekt spłat zadłużenia przez Gminę wobec Firmy/
- możliwości inwestycyjnych i wiarygodności kredytowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata
2004-2014 ze spłatą zadłużenia wobec Firmy MITEX,
-  możliwości  oszczędności  przy założeniu,  że  jest  to  kwota 300 tys.  zł.  /oszczędności  na
remontach/
-  możliwości  finansowe Gminy Dębnica  Kaszubska  na  tata  2004-2014 z  uwzględnieniem
emisji obligacji na kwotę 4.513 mln PLN.
Poinformował  także,  ze  cała  dokumentacja  z  dzisiejszej  prezentacji  będzie  dostępna  dla
Radnych u Wójta lub Skarbnika Gminy. 
Po przedstawieniu analizy Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusje w tym temacie.
Wójt  Gminy poinformował,  że  przez  cały okres  czyni  starania  o  restrukturyzacje  gminy.
Postara się, by tą żabę zjadł ten kto powinien ja zjeść. Mieszkańcy gminy oczekują od Wójta
różnego rodzaju  innych inwestycji, nie tylko spłaty ciążącego zadłużenia. Przedstawił także
sposób postępowania w przypadku ubiegania się o dofinansowanie ze środków unijnych 
i pomostowych. Poinformował, ze jeżeli Gmina nie zapewni udziału własnego, to na żadne
środki  z  zewnątrz  nie  możemy  liczyć.  W  takim  przypadku  możemy zostać  „folwarkiem
Pomorza  Środkowego”,  a  na  to  nie  możemy sobie  pozwolić,  gdyż  całe  pokolenie  będzie
płacić za obecna sytuacje gminy.  Postaramy się do 9 lipca / to jest planowany termin sesji/
spotkać się ze stronami i przedstawić szanownej radzie ustalenia. Będą to trudne rozmowy.
Radny  P.  Paczesny  poinformował,  że  jest  podbudowany  wizja  spłaty  zadłużenia.  Jeżeli
poprzedni złamał prawo, to dlaczego Izba Obrachunkowa do dnia dzisiejszego nie reaguje.
Jest  to  chora  sytuacja,  chore  prawo.  Dlaczego  ta  sytuacja  nie  była  pokazywana  w
sprawozdaniach.  Dlaczego  Pan  Prezes  dopiero  dzisiaj  jest  zaproszony  na  te  rozmowę.
Uważam, że te kroki powinny być podjęte już na początku roku. Nie jestem przekonany, że
jest to problem firmy MITEX.
Prezes P. Śliwiński nie jestem adwokatem Firmy MITEX ale uważam, że nie jest ważne kto
ma  problem.  Problem ma ten  kto  ma  zobowiązanie  Jeżeli  będzie  to  osoba,  która  będzie
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chciała „hodować” te wierzytelności, to wie, że na pewno te pieniądze będzie miał wcześniej
lub  później.  Są  firmy,  banki  zagraniczne,  które  takie  zobowiązania  finansują,  ale  takie
rozwiązania dla żadnej ze stron nie jest dobre, a zwłaszcza dla firmy MITEX, która startuje w
przetargach samorządowych.
Radny  P.  Paczesny  zwrócił  się  z  zapytaniem  jaki  jest  planowany  termin  konsultacji  z
wyłonieniem firmy finansującej  zakup obligacji,  indywidualnie nie  mamy szans sprzedaży
tych obligacji,
P.  Śliwiński  wyjaśnił,  że  mieszkańcy  gminy  nie  mogą  zakupić  tych  obligacje.  Na  to
wymagana jest zgoda Komisji Papierów Wartościowych. Zastrzegł, że nie mamy pewności
sprzedaży   obligacji, to jest próba. Tu jest ciężka sytuacja, i nie wiadomo, czy ktoś będzie
zainteresowany ich wykupem, ale dla nasz jest zaszczytem pomoc samorządom. Sztuką jest
pomaganie  takim  samorządom  jak  Wasz.  Nie  potrafię  konkretnie  udzielić  odpowiedzi  w
sprawie  terminu,  gdyż  na  terenie  kraju  jest  ok.  13  nabywców  obligacji  komunalnych,  z
każdym należy porozmawiać i przekonać liczbami, wizytą w Dębnicy Kaszubskiej 
i wykazaniem oszczędności, że warto te obligacje wykupić. Jest to trudne, gdyż kwota jest
wysoka. Najkrótszy okres czasu to okres około jednego miesiąca.
Skarbnik Gminy zwrócił się z pytaniem dotyczącym przetargu na emisję obligacji.
P. Śliwiński poinformował, że nie trzeba przeprowadzać przetargu nieograniczonego, można
je  sprzedawać  w  oparciu  o  Kodeks  Cywilny.  Obligacje  można  sprzedać  najwyżej  300
osobom,  aby  ruszyć  ze  sprzedażą  to  trzeba  podjąć  uchwałę,  którą  musi  pozytywnie
zaopiniować Regionalna Izba Obrachunkowa. Bez tych dwóch rzeczy nie  można ruszyć z
miejsca.
Skarbnik Gminy w nawiązaniu  do sprawozdań poinformował,  że RIO do 2003r.  nie  było
informowane  o  tym  zadłużeniu,  gdyż  w  sprawozdaniach  wykazuje  się  tylko  zadłużenia
wymagalne, a to zadłużenie jeszcze teraz nie jest wymagalne. Po raz pierwszy wykazuje się to
zobowiązanie w półrocznym bilansie w 2003r. Powodów nie znam, mogę się tylko domyśleć.
To  zobowiązanie  wykazaliśmy  jak  już  objąłem  to  stanowisko  i  wtedy  rozpoczęła  się
procedura RIO, która trwa do dnia dzisiejszego. We wtorek będziemy z Wójtem w RIO 
i będziemy składać dodatkowe wyjaśnienia w tej  sprawie. 
Sekretarz  Gminy  zwróciła  się  z  pytaniem  dotyczącym okresu  jaki  potrzebuje  Gmina  od
momentu podjęcia uchwały do wykupu obligacji przez Bank.
P.  Śliwiński  poinformował,  że  w momencie wyboru agenta  emisji  ,  który jest  pierwszym
nabywcą obligacji i z którym sporządza się umowę warunkową. Kwestia przelania pieniędzy
nie jest problemem. Agenta informuje się tydzień przed terminem o transakcji  finansowej.
Problemem jest znalezienie nabywcy. Cała operacja związana z przekazaniem pieniędzy trwa
około 2 tygodni. /przetarg + przekazanie środków/. 
Radny P. Paczesny poprosił o wyjaśnienie kwestii związanej z zaciskaniem pasa w kontekście
planowanej modernizacji oczyszczalni ścieków i poprawy gospodarki wodno kanalizacyjnej
na terenie gminy, gdyż jak wiadomo oczyszczalnia jest bombą ekologiczną. 
P. Śliwiński poinformował, ze nie zna szczegółów tej sprawy. Przedstawiamy państwu analizę
na podstawie której możecie państwo pracować. Trudno przewidzieć jak będzie wyglądała
sprawa budżetu centralnego, może być zmiana zasad finansowania z budżetu państwa, mogą
być  u  was  wolne  środki  lub  dalsze  oszczędności.  Można  także  korzystać  z  funduszy
preferencyjnych. Proponujemy posiłkowanie się na środkach pozabudżetowych. 
Skarbnik  Gminy  wyjaśnił,  że  o  szczegółach  będziemy  rozmawiać  podczas  omawiania
uchwały o oczyszczalni ścieków, przekażę państwu warianty finansowania tego zadania, które
są już opracowane. Mogę powiedzieć, że to zadanie jest bardzo realne i nie koliduje ze spłata
ciążącego na gminie zadłużenia.  
Sekretarz  Gminy  chciała  się  dowiedzieć  jakie  założenia  zostały  przyjęte  przy  analizie
dochodów.
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy zakładana jest podwyżka stawek podatkowych.
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Skarbnik poinformował, że wspólnie z P. Śliwińskim opracowywał te dane. Jako rok bazowy
przyjęto rok 2004.
P.  Śliwiński  uważa,  że  to  nie  jest   czas  i  miejsce  by szczegółowo analizować założenia.
Poinformował,  że  w  analizie  przy  stawkach  podatku  uwzględniono  tylko  wzrost  o  stopę
inflacji w następnych latach. Należy planować realnie. Nie można podnieść stawek podatku
do takiego progu by większość podatku była nieściągalna. Przedstawił przyjęte założenia w
głównych działach. 
Sekretarz Gminy czy przy wydatkach, wydatki bieżące są już  pomniejszone o kwotę 300 tys.?
/ kwota planowana na remonty/
P. Śliwiński poinformował, że tak. 
Skarbnik  przypomniał,  że  w  tej  koncepcji  nie  uwzględniono  żadnych  dochodów,  które
planujemy uzyskać z  zewnątrz.  Do chwili  pewnych deklaracji  nie  możemy tych środków
umieszczać w analizie.
Wójt Gminy poinformował, że musimy zakładać wiarygodność, musimy wykazywać to co jest
realne.  Papier  wszystko  przyjmie.  Przy  planowaniu  na  przyszły rok  nie  możemy przyjąć
żadnych „luzów”. Czy możemy realizować inne zadania, gdy nie mamy środków własnych.
Ciężko  jest  podjąć  decyzje  przypadku  realizacji  niektórych  zadań,  często  staje  się  przed
dylematem czy realizować, czy zwrócić pieniądze, co będzie dla Gminy korzystniejsze.
W sprawie oczyszczalni ścieków możemy się tylko posiłkować środkami krajowymi, gdyż na
środki Unijne nie możemy liczyć z uwagi na brak zdolności kredytowej z naszej strony, a jak
wiecie  przy realizacji  zadań z  tych środków zwrot  następuje  po  wykonaniu  i  rozliczeniu
zadania. W sprawie wysokości stawek podatkowych to Radni decydują  o wysokości stawek.
Na dzień dzisiejszy trudno wyrokować jak się sytuacja potoczy. Cyfry są nieubłagane, same
mówią za siebie. Przez najbliższe lata musimy dochodów dodatkowych w formie dotacji jak
również  zwiększenie  dochodów  własnych  bo  to  będzie  gwarantowało  możliwość
pozyskiwania środków i możliwość rozwoju.
Radny M. Adamowicz uważa, że projekt jest bardzo rozsądny i ostrożnie opracowany, i trzeba
go realizować. Ma nadzieję, że uda nam się także realizować inne zadania, które będą służyły
rozwojowi gminy. Wnioskuje o zakończenie dyskusji w tym temacie.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska  zamknęła dyskusje w tej sprawie i przekazała głos ks.
Zygfrydowi Strokosz -Proboszczowi Parafii w Dębnicy Kaszubskiej.
Ks. Z. Strokosz zwrócił uwagę na sytuacje jaka zaistniała w Dębnicy Kaszubskiej. Zaprosił
radnych na  nocny spacer  po  Dębnicy.   Zapoznał  Radnych z  pismem,  które  skierował  do
radnych we wrześniu 1997r. w sprawie szkód po nocnych awanturach. Dębnica Kaszubska
zawsze  była  miejscowością  pijacką,  od  wielu  lat  spożycie  alkoholu  jest  bardzo  duże.  
 My mieszkańcy płacimy podatki za to, że Ci pijacy niszczą nasze mienie. Na moje pismo
dostałem odpowiedź z Komendy Miejskiej Policji w Słupsku. Na podstawie tej interwencji
Radni uchwalili uchwałę na temat sprzedaży i porządku w miejscowości. Po kilku tygodniach
Rada na wniosek grupy młodzieży podjęła inną uchwałę. Uważam, że Dębnica Kaszubska nie
jest tak dużą miejscowością by lokale gastronomiczne były czynne całą noc. W miastach tam
gdzie odbywają się dyskoteki panuje ład i porządek bo nadzór sprawują ochroniarze, u nas
brak  patroli  Policji.  Okazja  jest  źródłem upadku.  Chciejmy naprawić  to  co  jest  zepsute.
Chciejmy coś z tym zrobić. Przykro mi, że muszę o tym mówić. Jest także problem 
z narkotykami. Dotyczy on już również młodzieży ze szkół podstawowych. Posłuchajcie nie
tylko mojego głosu, ale również i ludzi. 
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  zwróciła  się  z  pytaniem  do  ks.  Proboszcza  o
przedstawienie swoich oczekiwań od Rady.
Ks. Z. Strokosz poinformował, że uważa, że na terenie Dębnicy Kaszubskiej po godzinie 22°°
nie powinno być punktu gdzie sprzedawany byłby alkohol. Zamyka się boiska sportowe jeżeli
kibice dopuszczają się wybryków chuligańskich. 
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Radna J.  Karaś  uważa,  ze tego problemu dzisiaj  nie  rozwiążemy. Jest  to  problem bardzo
poważny. Nad tym problemem zastanowimy się na posiedzeniach komisji. 
Radca Prawny przedstawiła obowiązujące w tym temacie przepisy prawne.
Pan  Mackiewicz  poinformował,  że  od  dłuższego  czasu  obserwuje  punkty  sprzedaży.
Zauważył, że handlowcy sprzedają alkohol wszystkim w tym także młodzieży. Tutaj widzi
pole  dla  Policji  i  Gminnej Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, jeżeli  taka
istnieje.  Jeszcze  nie  spotkał  się  z  tym by komuś  cofnięto  koncesje  na  sprzedaż  alkoholu.
Handlowcy pod sklepami robią  knajpy.  Wystawiają  stoliki  i  ławki  by wszyscy mogli  pić.
Wiadomo, że jest zakaz spożywania w miejscach publicznych. To także duże pole działania
upoważnionych organów.  Korzystając z  okazji,  ze  jest  przedstawiciel  Komendy Miejskiej
Policji  zaapelował  o  przeprowadzanie  od czasu  do czasu  kontroli  radarowych w Dębnicy
Kaszubskiej.  Rzadko  który  kierowca  na  drodze  wojewódzkiej  dostosowuje  prędkość  do
dopuszczalnej.
Nadkomisarz Maciej Pacan poinformował, że zamierzał wnioskować o ograniczenie godzin 
 i  liczby punktów sprzedaży alkoholu.  Ten problem dotyczy nie tylko tej  gminy. Gminna
Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na pewno działa na terenie gminy i ma
duże pole do popisu. Spożywanie alkoholu w miejscach publicznych jest zabronione, sprzedaż
alkoholu nieletnim jest  przestępstwem. Obsada Posterunku Policji  w Dębnicy Kaszubskiej
wynosi 6 osób + Kierownik. Nie jest planowane zwiększenie obsady, mogę jedynie obiecać,
że zostanie zwiększona ilość patroli  ze Szkoły Policji.  oraz patrole z radarem do pomiaru
prędkości.  Policjanci  bardzo  często  uczestniczą  w różnego rodzaju  uroczystościach,  gdzie
prowadzą prelekcje na tematy uzależnień od alkoholu, narkotyków czy patologii w rodzinie.
W sytuacjach gdzie występuje przestępstwo społeczeństwo powinno natychmiast reagować.
Jeżeli  na Posterunku Policji  w Dębnicy Kaszubskiej  nie ma funkcjonariuszy to zgłoszenie
winno  być  kierowane  do  Komendy  Miejskiej.  Ci  ludzie,  którzy  dopuszczają  się  tych
incydentów, są uciążliwi to przecież wasi mieszkańcy niejednokrotnie są to Wasi bliscy i od
Waszego  stosunku  będzie  zależało  czy  będą  karani.  Obiecuję,  że  będę  sprawdzał,  czy
wykorzystano wszystkie działania żeby wyeliminować złe zachowanie. Nie pozostajecie sami
w tych działaniach. Były prelekcje w szkołach na temat uzależnień od narkotyków. Działamy
takimi środkami i metodami jakie mamy. Liczymy na pomoc Państwa w działaniach Policji.
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy robiona jest sprzedaż „kontrolowana” przez
Policję. Przepisy ogólne są dobre tylko konsekwencja i sposób realizacji. Jakie kompetencje
ma Komisja Antyalkoholowa.
Nadkomisarz sprzedaż ”kontrolowana” może być odebrana jako namawianie do przestępstwa.
Komisja ma bardzo duże kompetencje i uprawnienia. Należy jedynie zajrzeć do regulaminu
Komisji. Komisja powinna współpracować w tym zakresie z Policją.
Radna U. Frankowska największe problemy ze sprzedażą nie występuje w dzień ale w nocy, a
zwłaszcza  na  festynach.  Powinny  być  częstsze  kontrole  ze  strony  Policji  w  godzinach
wieczornych a zwłaszcza na imprezach masowych.
Nadkomisarz  poinformował,  że  na  imprezach  masowych  ochronę  powinien  zabezpieczyć
organizator.  Uważa,  ze Komendant  Szkoły Policji  i  tak bardzo wiele pomaga okolicznym
miejscowością.  My  będziemy  interweniować  –  reagować  wtedy,  kiedy  jest  zakłócany
porządek. Osoba sprzedająca alkohol ma obowiązek legitymowania osób którym sprzedaje
alkohol.  Sprzedawca  winien  być  sumienny.  Problem  jest  totalny.  Wszyscy  powinniśmy
uświadomić sobie wagę tego problem. Naprawdę Policja sama go nie rozwiąże. Potrzebna jest
współpraca nas wszystkich.
Radny P. Botwinionek poinformował, że sprzedawcy znają swoje obowiązki i obostrzenia w
zakresie  sprzedaży  alkoholu.  Niejednokrotnie  starsi  kupują  dla  nieletnich  alkohol  czy
papierosy.
Nadkomisarz  wie,  że  występują i  takie  sytuacje.  Ciężko  z  nimi  walczyć.  Osoby kupujące
nieletnim alkohol także podlegają karze, ale ciężko to udowodnić.
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Radny P.  Paczesny jakiego tematu  nie ruszymy to zatacza się  koło historii.  Współpraca z
policją jest  zaszłością historyczną. Mentalności  ludzkiej  nie da się zmienić od razu. Dużo
trzeba czasu żeby to zmienić. Należy edukować społeczeństwo. Trzeba wielu pokoleń, aby
zmienić mentalność społeczeństwa. 
Nadkomisarz poinformował, że można utworzyć społeczna straż, która może być wyznaczona
do  współdziałania  i  współpracy  z  Policją.  Jest  także  możliwość  zwiększenia  etatów  na
Posterunku, ale to ze środków własnych Gminy i na okres nie krótszy niż 5 lat.
Wójt  Gminy  poinformował,  że  do  tego  tematu  należy  podejść  tak  jak  zadecyduje  Rada
zgodnie z obowiązującymi przepisami. Pani Sekretarz przygotuje niezbędne dane do prac w
komisjach. Podziękował Nadkomisarzowi za przybycie na obrady sesji.

Wójt  Gminy poinformował,  że  w  jego  imieniu  odpowiedzi  na  interpelacje  udzieli
odpowiedzi Pani Sekretarz.
Sekretarz Gminy poinformowała, że na ostatniej sesji interpelacje złożyli radni: U. Rączka, U.
Frankowska,  I.  Tkaczyszyn, P.  Paczesny, K. Olech i  R.  Stus.  Odpowiedzi  na interpelacje
zostały przekazane na piśmie zainteresowanym radnym. Czy Radni maja jakieś zastrzeżenia
do udzielonych odpowiedzi.
Radny P. Poczesny poinformował, że jest usatysfakcjonowany z tej odpowiedzi, gdyż zgodnie
z jego prośbą zostały podane przepisy prawne.
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że tej sprawy tak nie zostawi, do tematu powróci na
jesień we wrześniu.
Radny K.  Olech  poinformował,  że  częściowo jest  usatysfakcjonowany z  odpowiedzi.  Nie
satysfakcjonuje go odpowiedź dotycząca stadionu. Na stadionie nadal panuje bałagan. Cieszy
się,  że  młodzież  szkolna  może  z  niego  korzystać,  ale  uważa,  że  stadion  winien  być
zabezpieczony.
Wójt poinformował, że zastanawia się nad przekazaniem stadionu na rzecz Gimnazjum. Było
by to najlepsze rozwiązanie. Nie zatrudnimy tam nikogo. Do tematu wrócimy, jakąś formę
rozwiązania tego problemu musimy wypracować.
Radna J. Karaś przecież w budżecie gminy przeznaczone są  środki na utrzymanie obiektów
sportowych.
Radna U. Rączka poinformowała, że jej interpelacja została źle zinterpretowana. Zna ustawę o
pracownikach socjalnych ale jej intencją było to by pracownik wszedł do sołtysa, bo może ma
on jakąś sprawę do gminy.
Kierownik OPS podała jakie zadania ustawowe spoczywają na pracownikach socjalnych i jak
wygląda sytuacja współpracy z sołtysami.
Sekretarz Gminy jeżeli sołtys chce pomóc to niech pomaga.
Radny M.  Adamowicz  uważa,  ze  nie  powinniśmy sobie  zawracać  głowy niepotrzebnymi
rzeczami. Uważa, że wystarczy telefon do OPS, a pracownicy będą wiedzieli co mają zrobić. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska  zauważyła, że sołtysi się skarżą na to, że nie mają
zwrotów za telefony. 
Radny M. Adamowicz  był przekonany, że sołtysi maja limit na telefony. 
Radna U. Rączka poinformowała, że sołtysi nie mają żadnych zwrotów, za rozmowy, które są
służbowe. Poinformowała także, że sołtysi nie mają zwrotów za dojazd na sesje Rady Gminy.
U. Wichniarek Sołtys Wsi Dobieszewo poinformowała, że nie otrzymuje zwrotu za dojazdy
na sesje.
Przewodnicząca  Rady Zyta Rytelewska przypomniała,  że  zgodnie z  uchwałą  Rady Gminy
Sołtysi otrzymują zwrot kosztów przejazdu po przedłożeniu delegacji, które ja  zatwierdzam.
To się praktykuje do chwili obecnej.
Skarbnik Gminy poinformował, że temat telefonów jest  nieuregulowana, w chwili obecnej
brak podstaw prawnych, jeżeli Rada Gminy podejmie stosowną uchwałę to będziemy zwracać
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za całość lub część abonamentu. Nie zwracamy kosztów za przyjazd sołtysa do Urzędu w celu
rozliczenia się z podatku, ale zwracamy koszty za przyjazd na sesję.
 Wójt Gminy zaproponował, by z uwagi na obecność gości zaproszonych przejść w pierwszej
kolejności do punktu 5 i 4 a punkt 3 omówić później.
Przewodnicząca Zyta Rytelewska zwróciła się do Radnych z zapytaniem, czy wyrażają zgodę.
Radni zaakceptowali wniosek pozytywnie.

Ad. 5
Urszula Wichniarek Sołtys Wsi Dobieszewo poinformowała, że otrzymała wiadomość

z Urzędu Gminy o możliwość pozyskania środków pieniężnych z Funduszu Odnowy Wsi i
prosi się  o złożenie zapotrzebowania na środki na jakiś konkretny cel. Przekazano, ze nie
trzeba  opracowywać  na  tym  etapie  żadnej  dokumentacji,  że  dokumentacja  zostanie
opracowana  po  wyłonieniu  miejscowości,  które  zostaną  zakwalifikowane  do  tej  edycji
Pomorskiego  Programu  odnowy  Wsi.  Nikt  nam  nie  przekazał,  że  potrzebna  jest  jakaś
strategia.  Zaskoczeniem  była  dla  mnie  informacja  zawarta  w  zaproszeniu  na  sesje,  że
ponownie będzie współfinansowane sołectwo Dębnica Kaszubska i Niepoględzie. Nie mam
nic przeciwko tym miejscowością, ale dlaczego nie wprowadza się innych tylko zawsze te
same. Uważam, że jeżeli zawinił pracownik i źle przekazał informację to należy go ukarać.
Sprzedano MLEKPOL oraz obiekty po byłej szkole, ale my nie chcemy aby nasza wieś była
pustynią. My jako mieszkańcy sami nie jesteśmy w stanie tego opracować, jest nam potrzebna
pomoc.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że strategię pisze się na dole, pisanie
strategii na kolanie jest nieporozumieniem. Strategię pisze się na wiele lat a nie pod jedno
zadanie.  Niepoględzie  ma opracowana strategię  od 2001r.  Do dnia  kiedy był redagowany
porządek obrad na sesję  były opracowane tylko dwie strategie i dlatego są wytypowane do
tego  programu.  Strategia  sołectwa  wymaga  zatwierdzenia  przez  Radę  Gminy.  Urząd
Marszałkowski decyduje o tym ile sołectw z gminy może brać udział w programie.
Radna J. Karaś uważam, że sołtysi nie byli doinformowani w tej sprawie, mieli prawo nie
wiedzieć o wielu rzeczach, informacja winna być konkretna – rzeczowa.. Uważam, że tak nie
wolno postępować z ludźmi.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że od sierpnia rusza program rządowy
i  tam  można  zgłaszać  projekty.  Ilość  jest  nieograniczona,  jest  to  szansa  dla  pozostałych
miejscowości.
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że informację o możliwości składania zapotrzebowania
na środki pieniężne z przeznaczeniem na realizację zadań, na rzecz miejscowości otrzymała
od Pana Młyńskiego. Nikt nie informował, że należy opracowywać strategie. Skoro wszyscy
wiedzieli,  że jest  ona potrzebna to po co robiono zamieszanie wokół tematu. Wystarczyło
wszystkich  poinformować  o  stanie  faktycznym.  Teraz  my  nie  wiemy  co  mamy  mówić
mieszkańcom,  bo  w  każdym  rozbudziliśmy  jakąś  nadzieję.  Nie  mam  pretensji  do
pracowników, bo ktoś im polecił podanie tej wiadomości w teren i to według mnie jest osoba
winna. Pracownicy dobrowolnie pomagali w opracowaniu strategii. 
U.  Wichniarek  nie  wiem  jak  Państwo  będziecie  tłumaczyć  się  na  zebraniach.  Sprzedano
szkołę,  brak  terenu  gdzie  dzieci  i  młodzież  mogła  by kopać  piłkę,  brak  pomieszczeń  na
świetlicę. Nie wiem dlaczego tak traktuje się „dół” a Dębnicę się cały czas promuje. 
Radny  M.  Adamowicz  popełniono  błąd,  ciągle  uczymy  się  na  błędach.  Moim  zdaniem
mieszkańcy  wielu  miejscowości  sami  sobie  nie  poradzą  z  tym  problemem.  Pracownicy
Urzędu winni  im pomóc.  Jeżeli  napisali  jednej  miejscowości  to  uważam,  że  innym także
powinni pomóc. W Niepoględzie są ludzie, którzy znają temat i zagadnienia i mogli to zrobić,
ale nie wszędzie można takich znaleźć. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z propozycją przyjazdu do Niepoględzie
celem uzyskania informacji dotyczącej pisania strategii, na pewno nikt nie odmówi pomocy.
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Radna U. Rączka poinformowała, ze sołtysi nie są „matołami”, ale proszą o przeprowadzenie
w tej kwestii szkolenia sołtysów i rad sołeckich przez pracowników Urzędu.
Wójt Gminy strategia dla gminy Dębnica Kaszubska została opracowana pobieżnie, trzeba ją
będzie  uaktualnić,  popełniłem błąd.  Sołtysa  w  Urzędzie  winno  się  traktować  grzecznie  i
prawidłowo  Pani  Sekretarz  powinna  wyciągnąć  konsekwencje.  Na  terenie  gminy  są
miejscowości,  które  będą  się  rozwijać  i  są  takie  które  nie  będą.  Nikt  wam nie  sprzedał
„MLEKPOLU”.  Majątek został  wyceniony. Rada  Gminy podjęła  decyzję i  za poprzedniej
kadencji  została sprzedana. Kupię wykładzinę do tej  świetlicy, która funkcjonuje na dzień
dzisiejszy.  Jeżeli  chodzi  o  program odnowy wsi  to  Niepoględzie  żyje z  tych programów.
Chciałbym by jakieś  pieniądze  poszły do każdej  miejscowości.  Błąd został  popełniony w
dobrej  wierze,  bo dopiero później  okazało  się, że potrzebna jest  strategia.  Nic nie stoi  na
przeszkodzie,  by  sołectwo  Dobieszewo  miało  swoją  strategię,  za  to  zadanie  będzie
odpowiedzialny W-ce Wójt  Tadeusz Bejnarowicz.  Filozofia  polega na tym, że ma to być
działalność oddolna. Mam jednak nadzieję, ze w najbliższym czasie co najmniej 7 programów
rozwoju sołectw Rada będzie mogła zatwierdzić.
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poinformowała,  ze  Niepoględzie  w  ramach  tych
funduszy pozyskało środki w kwocie 16,5 tys. zł. w ciągu 3 lat oraz, że to ona wprowadziła
ten temat do Rady. Uważała, ze jest to temat który powinien wzbudzić zainteresowanie wśród
Radnych.
W-e Wójt poinformował, że strategię dla Dębnicy Kaszubskiej przygotowywali pracownicy,
ale  jako  mieszkańcy  tej  wsi,  on  sam  uczestniczył  w  jej  opracowywaniu  na  wniosek
mieszkańców. Poświęcali swój prywatny czas. Informacja wyłonienia 2 sołectw wywoływała
kontrowersje już na posiedzeniach wspólnych komisji. Na dzień dzisiejszy mamy opracowane
tylko  2  strategie,  z  informacji   którą  później  otrzymaliśmy  z  Urzędu  Marszałkowskiego
wynikało,  że  będą  preferowane  te  miejscowości  które  już  brały udział  i  one  będą  miały
największą punktacje.
Sekretarz Gminy przeprosiła Panią Sołtys z Dobieszewa za wprowadzenie w błąd sołtysów
gminy w sprawie Pomorskiego Programu Odnowy Wsi.
Urszula  Wichniarek  zgłosiła  wniosek o przebadanie  wody w miejscowości  Dobieszewo z
uwagi na złą jakość wody. Woda ma bardzo nieprzyjemny zapach. 

Ad 4

Radny Z. Botwinionek chciałby się dowiedzieć jak wygląda na dzień dzisiejszy sprawa boiska
w Borzęcinie.       
W-ce Wójt poinformował, że zadanie miało być wykonane podczas równania dróg. Zadanie
nie jest zakończone z uwagi na awarie sprzętu. Do chwili obecnej nie zapłaciliśmy za usługę.
Równanie boiska ma wykonać na koszt  Rejonu Dróg Publicznych Dutsch Contractions w
przyszłym tygodniu.
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem czy pobocza dróg powiatowych także będą
obkoszone tak jak przy drogach wojewódzkich.  
W-ce Wójt poinformował, że Starostwo nie ma takiej strategii. Podmioty wykonujące usługi
zimowego utrzymania dróg nie otrzymały jeszcze zapłaty.
Wójt Gminy poinformował, że jeżeli do 1 lipca nie zostaną obkoszone pobocza przy drogach
powiatowych to wynajdziemy ludzi, by wykoszono najbardziej niebezpieczne miejsca.
Radna U.  Frankowska zwróciła  się  z  zapytaniem do Dyrektora Gimnazjum,  dlaczego nie
zezwala się młodzieży kończącej szkołę na zorganizowanie zabawy w obiekcie szkoły, tylko
organizuje się na zewnątrz i tak w roku ubiegłym w Remizie Strażackiej a w bieżącym w
Słupsku.
Sławomir Miluski  Dyrektor Gimnazjum  zwrócił uwagę, że koszt zabawy w METRZE to  
30  zł,  podobny  koszt  jest  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Rada  Rodziców  wraz  z  młodzieżą
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zadecydowała  gdzie  odbędzie  się  zabawa.  My  nie  wtrącaliśmy  się  co  do  miejsca  gdzie
odbędzie się zakończenie roku szkolnego. My moglibyśmy przeanalizować taką propozycję.
Nie wykluczam takiej ewentualności i na przyszły rok będziemy o tym rozmawiać w Radą
Rodziców.

Ad 3

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.
Wójt Gminy Grzegorz Grabowski poinformował, że zwrócił się do Powiatowej Rady

Zatrudnienia  w  Słupsku  z  pismem  w  sprawie  składania  podpisów  w  terenie,  do  dnia
dzisiejszego  odpowiedzi  nie  dostałem.  Otrzymaliśmy  zgodę  na  2  dodatkowe  miejsca  na
terenie gminy do potwierdzania gotowości do pracy.  Ciesz się, ze na terenie gminy wypłaty
świadczeń przez OPS odbyła się w sposób właściwy i w terminie, a ilość decyzji była wydana
na poziomie Sopotu. Oceniono przygotowania do sezonu Ośrodków Turystycznych w Krzyni.
Pojawiło się 3 nowych właścicieli. Właściciele mają podpisane umowy na kolonie. Zawarto
Akt Notarialny na otrzymaną darowiznę z  Kuratorium Oświaty tj.  obiekt w Krzyni,  gdzie
obecnie  odbywają  się  prace  wstępne  polegające  na  porządkowaniu,  doprowadzono  wodę,
zwrócę się do rady o zmianę wykorzystania środków przeznaczonych na działalności Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Chciałbym 20 tys. z tych środków  przekazać na
remont tego obiektu. Poinformował, ze zakończono akcję pomocy rolnikom w wypełnianiu
wniosków o dopłaty obszarowe z Funduszy Unii. Nie wszyscy rolnicy skorzystali z tej okazji,
na terenie naszej gminy wnioski złożyło ok. 75% rolników. Zrezygnowaliśmy z udziału w
kolejnej  edycji  konkursu  Fair-Play.  Rozpoczęliśmy procedurę  przetargową na  wykonawcę
inwestycji  pn.  Remont Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej,  ponownie ogłoszono
przetarg na inwestycję pn. Budowa szatni  na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej.  Podpisano
umowy z Wykonawcą na budowę sieci kanalizacyjnej wraz z przyłączami w miejscowości
Dębnica  Kaszubska  oraz  w  miejscowości  Grabin.  W  dalszym  ciągu  prowadzone  jest
opracowywanie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  osiedla  mieszkaniowego
„Północ” w miejscowości Dębnica Kaszubska. Podpisano umowę na dofinansowanie robót
budowlanych z  Państwowego Funduszu  Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych na  remont
obiektu  Ośrodka Zdrowia  z  przystosowaniem na Ośrodek Pomocy Społecznej.  Ogłoszono
przetarg  nieograniczony  na  wybór  wykonawcy  na  Inspektora  Nadzoru  na  zadanie
inwestycyjne  pn.  „Modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w  m.  Dębnica  Kaszubska”.
Planujemy rozpocząć w lipcu remont budynku Urzędu Gminy, który przeprowadzimy w takim
zakresie na ile starczy środków . Otrzymaliśmy 105 tys. z rezerwy  MENiS na inwestycje.
Poinformował  także zgłosiła się firma,  która chce wykupić u nas obiekt  po firmie PIM z
przeznaczeniem na szwalnię. Firma chce uruchomić szwalnię,  która szyła by mundury dla
firm ochroniarskich terenu całej polski. W tym celu zgodnie z wcześniejszą uchwałą Rady
Gminy potrzebna jest zgoda rady na zbycie mienia komunalnego. W związku z tym zwrócił
się z prośba o przegłosowanie i wyrażenie zgody na zbycie działki nr 651/24 o  pow.0,5427 ha
położonej w Dębnicy Kaszubskiej.
Sekretarz Gminy poinformowała, że ta sprawa wyszła na dniach i nie można z nią zwlekać, a
wykaz  mienia  komunalnego  planowanego  do  zbycia  przez  Urząd  będzie  przedstawiony
Radnym na jednej z najbliższych sesji.
Radny P. Paczesny poinformował, że Wójt  przejmując  mienie także winien pytać się Radę o
zdanie w tej kwestii a nie sam podejmować decyzję. Ja do chwili zobaczenia tego na planie
nie podejmę decyzji. Proponuję zapoznać się z tym zagadnieniem na mapie. Znów stawia się
nas pod ścianą. Wnioskuje o nie podjecie decyzji w tej sprawie. Nie możemy dopuścić by
znów dochodziło do łamania prawa.
Sekretarz Gminy przedstawiła uchwałę rady gminy z dnia 20.03.2004r.. Poinformowała także,
że ten obiekt wrócił do nas za zadłużenia..      
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Radny  P.  Paczesny wnosi  o  egzekwowanie  prawa,  nie  chciałby,  by  powtórzyła  się  taka
sytuacja  jak  z  Państwem  Pawlak,  którym  sprzedano  działkę,  a  obecnie  są  problemy  z
dotarciem do przepompowni, gdyż jest wybudowana na terenie prywatnym. Jeżeli jest takie
prawo to dlaczego nie zostało wyegzekwowane.
M.  Klemiato  Dyrektor  ZGK poinformował,  że  sprzedaż  działki  o  której  mówi  Wójt  nie
koliduje z interesem zakładu.
Radny P.  Paczesny ponownie  złożył  wniosek  o  nie  podejmowanie  decyzji  pozytywnej  w
sprawie sprzedaży tej działki.
Wójt z uwagi na dobro gminy prosił o pozytywne załatwienie tej sprawy.
Radny M. Adamowicz poinformował, ze podtrzymuje decyzję Radnego Paczesnego, bo nie
chce popełniać błędów wcześniej popełnianych. 
Sekretarz  Gminy  uważa,  że  warto  sprzedać  ta  działkę  ryzykując  nawet  konfliktem  z
przyszłymi właścicielami. Te działki nie są nam potrzebne.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła  o przełożenie dalszej  dyskusji  na termin
późniejszy.
Radna  E.  Kuklińska  chciała  się  dowiedzieć  jak  wygląda  sprawa  realizacji  uchwały  o
transporcie  zbiorowym,  bo  w  Dzienniku  Bałtyckim  ukazał  się  artykuł,  w  którym  było
napisane, że Gmina wyraziła zgodę  na zwrot kosztów biletów ulgowych.
Wójt Gminy poinformował, że nie było podjętej uchwały w tym zakresie. Urząd Wójta nie
przygotowywał  uchwały  w  sprawie  dofinansowywania  biletów  ulgowych.  Porozumienie,
którego treść była przyjęta na poprzedniej sesji nie jest jeszcze podpisane, więc nie może być
mowy o żadnych zwrotach.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska twierdzi, ze dziennikarz manipulują wypowiedziami,
o czym sama się przekonała.  Następnie wręczyła  zaświadczenie Pani Ewie Kuklińskiej o
ukończeniu seminarium pn. „Znaczenie i Rola Zespołów Interdyscyplinarnych w Niesieniu
Pomocy  Środowiskom  Zagrożonym  Uzależnieniem  i  Przemocą”.  zorganizowanego  przez
Urząd Miejski,  Starostwo Powiatowe i  Oddział  Towarzystwa Zapobiegania Narkomanii  w
Słupsku.
Radny P. Paczesny złożył wniosek o przesunięcie dalszej części obrad na inny dzień.
Radna  U.  Rączka  poparła  wniosek  Radnego  Paczesnego  i  zaproponowała  termin  29.06
godz.11ºº.    
Skarbnik  Gminy  poprosił  o  kontynuacje  sesji  z  uwagi  na  podjęcie  uchwały  w  sprawie
przystąpienia  do  realizacji  programu  modernizacji  gospodarki  wodno-kanalizacyjnej  i
współfinansowania realizacji projektów Sołectw w ramach Pomorskiego Programu Odnowy
Wsi.  Chciałby  przekazać  projekt  zamierzeń  w  sprawie  gospodarki  wodno-kanalizacyjnej.
Tematy są bardzo pilne i nie można odkładać ich w czasie.
Wójt Gminy poinformował, że z uwagi na wcześniej ustalone terminy spotkań z Dyrektorem
Deutche Bank i Prezesem RIO wraz ze Skarbnikiem nie będzie mógł uczestniczyć w tej sesji.
Z uwagi na ważność decyzji,  które mają być podjęte apeluje o dokończenie obrad w dniu
dzisiejszym.

Ad 6
Z  uwagi  na  to,  ze  Komisje  spotkały  się  dwukrotnie  na  wspólnym  posiedzeniu

odstąpiono od składania sprawozdań z działalności Komisji Rady między sesjami. 

Ad 7a
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

Krzysztofa  Olech  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  programu  współpracy  z
organizacjami pozarządowymi w 2004r..
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
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Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały
został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji i zarządziła głosowanie
nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/. 

 7b
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

K.Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z
budżetu  gminy podmiotom  nie  zaliczonym  do  jednostek  sektora  finansów  publicznych  i
niedziałających  w  celu  osiągnięcia  zysku,  na  realizację  zadań  własnych  gminy,  sposobu
rozliczania dotacji oraz kontroli realizacji zadań.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na
posiedzeniu wspólnym Komisji i  zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 11 za/. 

7 c
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  rady  K.

Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  w budżecie Gminy Dębnica
Kaszubska na 2004r.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał  projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na
posiedzeniu wspólnym Komisji  i zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 11 /.

Wójt  Gminy  zwrócił  się  z  prośbą  by  w  tym punkcie  przegłosować  akceptację  w
sprawie wyrażenia zgody na zbycie mienia komunalnego tj. działki nr 651/24 o pow. 0,5427
ha  położonej  w Dębnicy Kaszubskiej.  Przedłożył  wyrys na  mapce  części  planowanej  do
zbycia.
M. Klemiato Dyrektor ZGK ponownie zapewnił, że sprzedaż tego terenu nie koliduje w żaden
sposób  z  działalnością  Zakładu.  Jego  zdaniem  jeżeli  jest  klient,  który  chce  to  kupić  to
powinniśmy  sprzedać  to  z  uwagi  na  to,  że  obiekt  jest  zniszczony  i  za  rok  nie  będzie
przedstawiał żadnej wartości a nas nie stać na remonty.
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy w sprawie zbycia
mienia komunalnego.
W wyniku głosowania  jednogłośnie /11 za/ wyrażono zgodę na zbycie mienia komunalnego.  
7 d

Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.
Olech  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  statutu  Publicznemu
Uzupełniającemu Liceum Ogólnokształcącemu.  
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący Rady poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na
posiedzeniu wspólnym Komisji  i zarządziła głosowanie nad projektem.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/.

7 e
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.

Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie uznania drzew za pomniki przyrody.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na
wspólnym posiedzeniu Komisji  i zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
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W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 11 za/.

7 f
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.

Olech  o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie  uchwalenia  gminnego Planu  Gospodarki
Odpadami.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały .
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na
wspólnym posiedzeniu Komisji i  zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za /. 

7 h
Przewodnicząca  Rady Zyta Rytelewska poinformowała,  że  wpłyną wniosek Radnej

Ireny Tkaczyszyn  o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii dla sołectwa Gogolewo.
Jednocześnie  zauważyła,  że  w  złożonym projekcie  brakuje  uchwały  Sołectwa  w  sprawie
przystąpienia do opracowania strategii i o akceptacji strategii. Strategia winna być spójna ze
Strategia Gminy. Strategia nie była omawiana na posiedzeniach Komisji Rady. Zwróciła się z
zapytaniem czy Rada będzie głosować za przyjęciem uchwały bez zapoznania się z jej treścią.
Ja projekt uchwały otrzymałam dzisiaj rano przed rozpoczęciem obrad. Przedstawiła Radnym
także  zasady punktacji  jakie  stosuje  Urząd  Marszałkowski  przy  kwalifikacji   sołectw  do
Pomorskiego  Programu  Odnowy  Wsi.  Poinformowała,  ze  jest  w  trudnej  sytuacji  i  jest
przeciwko podejmowaniu tej uchwały bez jej wcześniejszego zaopiniowania przez komisje.    
Radni  zwracali  się z pytaniami czy strategie Sołectwa Niepoględzie – Gałęzów i  Dębnicy
Kaszubskiej były przyjmowane uchwałą Rady Gminy.
Sekretarz Gminy poinformowała, że zgodnie z wymogami jakie stawia Urząd Marszałkowski
strategie były przyjmowane uchwałami. Te uchwały były podjęte już za Radnych tej kadencji.
Strategia Gminy była zaś przyjęta przez Radnych poprzedniej kadencji.
Radny M. Mnich dlaczego informuje się sołtysów o tych programach skoro z góry wiadomo,
że  są  skazane  na  porażkę,  gdyż pierwszeństwo i  wyższą  punktację  mają  zagwarantowane
sołectwa, które uczestniczyły w poprzednich edycjach.
Przewodnicząca Rady poinformowała,  ze tak jest  tylko w tym programie,  ale opracowana
strategia pozwala uczestniczyć w innych.
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że na udział w programie zdecydowała się dlatego, że
mają do połowy rozkopany staw, który należy wyczyścić i doprowadzić do porządku. Obecnie
w całej wsi śmierdzi. Był to jeden ze sposobów na możliwość rozwiązania tego problemu.
Skąd miejscowość teraz weźmie pieniądze na dokończenie tego zadania skoro na każdym
kroku słyszymy, że musimy oszczędzać.
Radny P.  Paczesny poprosił  o  pismo z  Urzędu  Marszałkowskiego z  kryteriami  ocen,  ale
uważa, że to Radni powinni określać kryteria, jakie winny spełniać sołectwa ubiegające się o
środki pomocowe i typować.
Przewodnicząca Rady ponownie po raz kolejny przedstawiła zasady składania wniosków do
tego programu, a Rada może podjąć decyzję taką jaką uważa za słuszną.
Radna U Rączka uważa, że taka informacja nie powinna pójść w teren, jeżeli się wiedziało, że
inne  sołectwa nie  mają  szans  z  uwagi  na  krótki  termin.  Nie powinno mieć miejsca  takie
postępowanie. Społeczeństwa w terenie są pokrzywdzone.
Skarbnik Gminy wyjaśnił, że w tej edycji nie możemy stracić tych pieniędzy, które możemy
otrzymać.
Przewodnicząca Rady poinformowała, że pieniądze, o które się ubiegają w ramach programu
mają być przeznaczone na remont świetlicy w Gałęziowe. Jest to budynek gminny.
Wójt Gminy wyjaśnił status świetlicy. Budynek jest użyczony Stowarzyszeniu. Mam prawo
cofnąć tę decyzję. W przypadku tego budynku dla gminy najlepiej by było ogłosić przetarg i
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go sprzedać. Stało się jak się stało. Zaproponował, by wybrano zespół z radnych, który by
oceniał strategie i proponował sołectwa do programów. Zobowiązał W-ce Wójta i Sekretarz
Gminy do  opracowania  7  strategii.  Odnośnie  Gogolewa  poinformował,  że  tam występuje
zagrożenie środowiska i prace przy stawie zostaną dokończone do połowy lipca z 
rezerwy, którą Wójt  posiada.  Wskazane jest  by wybrać te osoby, które będą wertowały te
strategie i typowały sołectwa, by nie było, że Wójt jest „be”.
Radna U. Rączka poinformowała, że ma w domu opracowana strategię która opiewa zadania
nie na 10 tys. a na 150 tys. co Wójt by zrobił gdyby sobie nie odpuściła tylko także złożyła
projekt?
Radny P.  Paczesny czy jest  wymóg,  że  Rada  Gminy wybiera  Sołectwa,  uważa,  że  Rada
Gminy winna gwarantować środki  z  budżetu jako wkład własny na realizację  tych zadań.
Zostało  po  drodze  popełnionych  wiele  błędów.  Brak  jest  podziału  kompetencyjności  w
zakresie  opracowywania  strategii   i  działań  w  zakresie  pozyskiwania  środków
pozabudżetowych , są zatrudnieni ludzie i każdy ma dowolność interpretacji. Proszę zwrócić
uwagę  na  kompetencyjność  pracowników.  Z  tego  co  obserwuję  to  Pani  M.  Łomża  jest
zorientowana w programach Europejskich i Unijnych, i powinien Pan to docenić powinien
korzystać z jej wiedzy i doświadczenia.
Skarbnik Gminy poinformował, że w tym programie należy wskazać określonego benificienta.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  zaproponowała  głosowanie  nad  strategią  dla  Sołectwa
Gogolewo, bez jej akceptacji na komisjach.
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że strategia była sprawdzona przez pracownika Urzędu
gminy Panią  Małgorzatę  Mickiewicz,  która  nie  stwierdziła  w  niej  żadnych nieścisłości  i
nieprawidłowości.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta / 7 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące/.

Ad 7 g
 

Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.
Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie i
realizację projektów dla sołectwa Dębnica Kaszubska i Niepoględzie – Gałęzów w ramach
Pomorskiego Programu Odnowy Wsi.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  / 6 za, 2 przeciw, 2 wstrzymujące/.

Ad 7 i

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady K. Olech o
odczytanie projektu  uchwały w sprawie  przystąpienia  do realizacji  programu rozbudowy i
modernizacji gospodarki wodociągowo-kanalizacyjnej w  gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Skarbnik  Gminy poinformował,  że  uchwała  stanowi  wyrażenie  woli  Rady Gminy,  co  do
rozbudowy i budowy oczyszczalni ścieków w latach 2004-2005 oraz rozbudowy i budowy
infrastruktury sanitarnej  na  trasie  od  Motarzyno przez  miejscowości  z  tamtego  terenu do
zlewni  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Jesteśmy  ujęci  do  realizacji  w  Krajowym  Programie
Oczyszczalni Ścieków Komunalnych na lata 2006-2009. Są to odległe terminy, kryteria się
zmieniają i  nie wiadomo czy to wypali.  Jedyną i ostatnią szansą realizacji  tego zadania w
latach  2004-2005  jest  złożenie  wniosku  wraz  z  tą  uchwałą  do  Krajowego  Programu
Oczyszczalni  Ścieków Komunalnych żeby nas  przerzucili  z  realizacji  tego  zadania  z  lat  
2006-2009 na lata 2004-2005,  jest główne założenie. Natomiast jeżeli chodzi o finansowanie
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to poinformował, że jest przygotowanych pięć wersji z którymi zapoznał  radnych w skrócie.
Jedna z wersji zakłada otrzymanie dotacji z EKOFUNDUSZU, która może być umorzona w
przypadku  naszej  gminy  do  50%  jeżeli  teraz  się  zakwalifikujemy.  Szacowany  koszt  tej
inwestycji  to  5  mln  zł.  Możemy  także  skorzystać  z  niskoprocentowych  umarzalnych  w
wysokości  50%  pożyczek  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki
Wodnej lub Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Każdy z
podanych wariantów przewiduje wkład własny gminy w wysokości 10%. Jeżeli mamy opcje,
że należy się dogadać i porozumieć z SPV oczywiście pisemnie, a nie ustnie, że ich wsad
własny  (darowizna  jaką  zadeklarują  jako  ich  wkład  w  budowę  oczyszczalni  ścieków)
potraktujemy jako wsad własny. Przy dobrym rozwiązaniu tego tematu oczyszczalnię ścieków
mielibyśmy za darmo. Jest to wyjątkowa okazja i wnioski muszą już iść, gdyż do 07 lipca
zamykany jest ten rozdział.    
Przewodnicząca Rady  zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  / 10 za/

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 17³º.

 
Na tym protokół zakończono
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                               
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